
 

 

Onderwerp: Vergadering Adviescommissie Naamgeving 
 
Datum: 2-12-2024 
 
Tijd:  14.00 – 15.00 uur 
 
Locatie: Stadhuis, Nieuwe Zaal, Hofplein 38 te Leeuwarden 
 
 

 
Aanwezigen: R. Koetje (Voorzitter/Duurzame Omgevingskwaliteit/Fysiek Domein), K. Struiksma (Ruimtelijke Ontwikkeling Inrichting/Fysiek Domein), 

R. Leemhuis (Communicatie/Shared Service Center), M. Seffinga (HCL/Fysiek Domein), S. Osinga (Projectbureau De Zuidlanden/Fysiek 
Domein), T. Jansen, R. Eringa, N. Hoekstra (CPO Mantgum), T. Clevering (Dorpsbelang Warten), B. van der Sluis (Duurzame 
Omgevingskwaliteit/Fysiek Domein). 

 
Afwezig: (m.k.) H. de Haan (Voorzitter/Wethouder), Doarpsmienskip Mantgum, B. Jongbloed (Barrahúster Belang), J. Stuiver 

(Informatiemanagement/Shared Service Center) 
 
Secretaris: R. Koetje (Duurzame Omgevingskwaliteit/Fysiek Domein) 
 
Notulist: B. van der Sluis (Duurzame Omgevingskwaliteit/Fysiek Domein) 
 
Agendapunten                                            Behandeling                                                                               Besluiten                                          Actie 
 
1) Opening 

 
 

 
2) Vaststellen agenda 
 

 
 

3) Vaststellen verslag van 3-7-2024 
 
 

 
Rudie Koetje opent bij afwezigheid van wethouder De Haan 
de vergadering van de commissie naamgeving.  
Zij heet de aanwezigen van harte welkom. 
 
Na een voorstelrondje, worden de punten 5, 6 en 7 in 
volgorde naar voren gehaald voor de aanwezige insprekers. 
De agenda wordt conform vastgesteld.  
 
Er zijn geen opmerkingen en het verslag wordt onder 
dankzegging aan de notulist goedgekeurd.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Goedkeuring verslag d.d. 3-7-
2024 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Website HCL 
 



 

 

 
4) Ingekomen stukken (zie lijst) en  

mededelingen  
 
23-5-2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
21-6-2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Persvraag  Jacob Binkesweg 
 
- ZW-Friesland heeft bij hun Jacob Binkesweg een QR-code 

geplaatst met uitleg over de mans verleden als 
slavenhandelaar. 

- Vraag binnengekomen of gemeente Leeuwarden ook iets 
gaat doen met onze Jacob Binkesweg nu bekend is 
geworden dat hij zich heeft verrijkt op die manier. 

- “Dat Súdwest Fryslân een QR-code bij de Jacob 
Binckesweg plaatst, is nieuw voor ons. De gemeente 
Leeuwarden heeft hier geen plannen voor, maar we 
vinden het wel een interessant initiatief. (we = afd. 
communicatie na overleg met Hein de Haan). 

 
Dhr. H. Hulscher  Naamgeving De Waagsbrug en De 
Hoogebrug 
 
Verzoek binnengekomen om aan de ‘naamloze’ bruggen in de 
binnenstad een naam toe te kennen. Eén ligt halverwege de 
Tuinen en de andere nabij de Waag. Dhr. Hulscher heeft daar 
wel suggesties voor, maar adviseert ons daar ook even over 
na te denken. 
Bij besluit van 16 mei 2006 van het College van Burgemeester 
en Wethouders van de Gemeente Leeuwarden zijn de 
volgende besluiten genomen: 
Aan de voetgangersbruggen op de Nieuwestad en op de 
Tuinen de volgende namen toe te kennen: De Waagsbrug en 
De Hoogebrug. 
Dhr. Hulscher vindt dat deze namen nietszeggend zijn en 
heeft andere suggesties:  
o Voor de Waagsbrug – Whitney Houstonbrug of Meindert 

Tjoelkerbrug  
o Voor De Hoogebrug – Vossenbergbrug. 

Of hij wil graag dat de bordjes met de huidige namen worden 
bevestigd aan deze beide bruggen. 
 

 
 
 
 
 
 
Afgehandeld: 
Het HCL zoekt het antwoord op 
deze vragen uit. Welke 
zeehelden hebben een 
slavernijverleden? Het betreft 
hier een zaak die breder gaat dan 
alleen het plaatsen van QR-
codes. Het onderwerp wordt in 
samenwerking met wethouder 
Hein Kuiken. Er zal pro-actief op 
worden gereageerd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden: 
De heer Hulscher wordt bedankt 
voor de suggesties. De in 2006 
benoemde namen zijn historisch 
gekozen. We blijven aan deze 
namen vasthouden. We zorgen 
voor de bebording van de huidige 
benamingen op de bruggen in 
dezelfde stijl komen als de 
andere bordjes. Daarmee een 
uitzondering makend op het 
beleid om dit bij de kleine 
bruggen niet te doen.   
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
HCL pakt dit op i.s.m. 
college. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden door 
secretaris. 



 

 

 
5-8-2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
27-9-2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
7-10-2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Dhr. M.C.J. Wielenga  Thema "greidebisten en naamgeving 
bestaande Cambuurterrein 
 
Suggestie om voor het wijkje De Hem in Leeuwarden namen 
te bedenken die refereren aan typisch Friese sporten: de 
skutsjesilerei, of de reedriederei. Dat past goed bij de al 
bestaande wijk Wiarda, waar namen van "fierljeppen" zijn 
bedacht en ingeburgerd. Hij vindt het thema "greidebisten" 
niet zo'n voor de hand liggende thema. 
 
Suggestie voor het bestaande Cambuurterrein: 
Marathonstraat, Olympiastraat, Kampioenstraat of 
Kampioenplein, Estafettestraat. Hij denkt dat niemand over 
50 jaar meer weet waar namen als "Ut HERT" over gaan. 
 
Dhr. A. Buwalda 
 
De heer Buwalda wil graag een toelichting geven over De 
Friese Regimenten. Eeuwen lang waren deze de grootste 
uitgavenpost van Friesland. Er zijn dan ook veel straatnamen 
mogelijk die te maken hebben met het thema Friese 
Regimenten. Bijvoorbeeld de kolonels, de kapiteins, de 
diverse functies die annex met het leger waren (bijv. 
luitenant, vaandrig, maar ook monstercommissaris, 
krijgsgerecht, etc. etc.).  
 
 
 
 
Dorpsbelang Lekkum, Miedum, Snakkerburen 
 
Suggestie om het brugje bij Lekkum over de Trompsloot een 
naam te geven. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden: 
De heer Wielenga wordt bedankt 
voor de suggesties. We blijven bij 
het thema en de vastgestelde 
namen rond het oude 
Cambuurstadion. 
 
 
 
 
Beantwoorden: 
De heer Buwalda wordt bedankt 
voor de suggestie. We zetten 
hem op onze portefeuillelijst. 
Meindert Seffinga kent hem en is 
lid van de commissie 
naamgeving. Indien deze 
suggestie een concreet thema 
wordt voor naamgeving in een 
bepaald gebied, weten we hem 
zo nodig te vinden voor uitleg. 
 
 
 
Beantwoorden: 
Dorpsbelang wordt bedankt voor 
de suggestie, maar het brugje is 
te klein om er een naam aan te 
geven.  
Tevens leeft de persoon die is 
voorgesteld nog.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden door  
secretaris. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden door 
secretaris. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden door 
secretaris. 
 



 

 

 
14-11-2024 
 
 

 
Dhr. H. Drent 
 
Suggestie om de werknaam Doeleplein te wijzigen in "Jacob 
Vellenga Plantsoen".  
De man die - overigens samen met anderen - er voor 
verantwoordelijk is dat die plannen (de herinrichting van de 
Leeuwarder binnenstad in de jaren '60) niet zijn doorgegaan, 
is de toenmalige wethouder Jacob T. Vellenga. Hij stemde 
tegen het collegebesluit.   
 
 
 
Mededeling: 
Naar aanleiding van een artikel in de Leeuwarder Courant 
(Harje) over het benoemen van Hendrik Copijn met een pad 
in het Rengerspark, zal dit op de agenda van de volgende 
vergadering worden gezet. 
 

 
 
Beantwoorden: 
De heer Drent wordt bedankt 
voor de melding. Zijn suggestie 
wordt meegenomen ter 
overweging bij keuze voor de 
naam van dit gebied. Er zal 
contact worden opgenomen met 
Hans Faber. De naam Doeleplein 
zingt op meerdere plekken al 
rond. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beantwoorden door 
secretaris. 
 
 
 
Op agenda volgende 
vergadering. 

 
5) Naamgeving in Mantgum (Bijlage 1)   

 
In Mantgum ontstaat door de woningbouw van twaalf nieuwe 
woningen een nieuwe straat. 
Het bestuur van CPO Mantgum (Collectief Particulier 
Opdrachtgeverschap) heeft na contact met onze commissie in 
de afgelopen zomer een peiling in het dorp én onder hun 
leden van de vereniging gehouden. 
Ze hebben een mooi aantal (29!) inzendingen mogen 
verwelkomen. 
Binnen het bestuur hebben ze uit deze inzendingen een 
selectie gemaakt.  
Wat ze mee hebben laten meewegen is dat de straatnaam: 

• herkenbaar en zichtbaar is 
• uitspreekbaar is 
• schrijfbaar is 
• niet te lang is 

Dit heeft geleid (ranking van hoog (favoriet) naar laag) tot de 
volgende 3 straatnamen:  
De Bongerd, De Greide en It Bynt. 
De commissie naamgeving stelt voor om hier aan de volgende 
naam te geven: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

De Bongerd  
Alle aanwezigen zijn akkoord. 
 

 
Positief advies aan B&W 

 
B&W nota maken 
 

 
6) Naamgeving in Warten (Bijlage 3) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
In Warten ontstaat door de woningbouw van 32 nieuwe 
woningen een nieuw gebied.  
Na overleg door Dorpsbelang Warten en het dorp, met de 
commissie naamgeving, zijn de volgende voorstellen 
ingediend: 

- Grote nieuwbouwstuk: Wiidsicht  
- Paadje/bruggetje: Roekepaad  
- Het stukje ten noorden van de Oer de Barten is niet 

bereikbaar per auto vanaf de straat Oer de Barten: 
Swanneblom  

Tevens is er overleg geweest met de projectleider vanuit de 
gemeente Leeuwarden. Hieruit blijkt dat er toch een paal in 
de weg tussen de nieuwbouw en Oer de Barten geplaatst zal 
worden. Doorgang zal alleen voor fietsers en voetgangers 
zijn, niet voor auto’s. 
 
De commissie naamgeving stelt voor om aan dit plan de 
volgende namen te geven: 

- Wiidsicht  
- Roekepaad  
- Swanneblom  

Alle aanwezigen zijn akkoord. 
 
Naar aanleiding van dit agendapunt is de vraag of er beleid is 
om Nederlandse of Friese straatnamen te hanteren. In 
Warten zijn bijna alle straten in het Fries, maar er zijn een 
aantal Nederlandse straatnamen, o.a.: Hoofdstraat, 
Schoolstraat, De Bleek en Burgemeester Waldastraat.  
Is het een idee om deze straten te hernoemen naar een 
Friese straatnaam?  
In principe is nu het beleid om Friese namen in de dorpen te 
benoemen. Vanuit de historie zijn deze Nederlandse 
straatnamen in gebruik. Het is niet handig om straten waar 
bewoning is te hernoemen. Dit geeft voor de huidige 
bewoners/bedrijven veel praktische problemen. Dorpsbelang 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Positief advies aan B&W 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
B&W nota maken 
 



 

 

 
 
 
 

7) Naamgeving in Middelsee (Bijlage 3) 
 

gaat onderzoeken hoeveel mensen dit wensen en hoe dit ligt 
in het dorp.  
 
 
In Middelsee ontstaat door de woningbouw een plein tussen 
de woningen. Het is handig om hier een naam aan te geven 
om in de toekomst dit plein te kunnen aanduiden als 
ontmoetingsplein. 
 
De commissie naamgeving stelt voor om hier aan de volgende 
naam te geven: 
   
Wetterplein 
 
Het fietspad Relingpaad te verlengen tot het fietspad langs 
de Overijsselselaan:  
 
Relingpaad 
 

 
 

 
Aan het fietspad tussen Roefkade en de Redbadwei de 
volgende naam toe te kennen: 
 
Roefkadepaad 
 
Aan het fietspad tussen Roefkade en de Redbadwei de 
volgende naam toe te kennen: 
 
Slachtepaad  
 
Het verlengde deel van Felling tussen Redbadwei en 
Boksumerdyk te wijzigen in de volgende naam: 
 
Warring 
 
De commissie naamgeving stelt voor om één van de volgende 
namen te kiezen voor het gebied Barrahús fase II / Organisch 
Wonen (groene lijnen, nr. 1):  
Uit het thema Klooster:   
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

It Konvint (moederklooster Barraconvent in Burgum) 
De Úthôf 
De Priorij (een dochterklooster van een Augustijner klooster) 
De Refter 
De Kapittelseal 
De Sel 
De Krúsgong 
It Dormter (dormitorium) 
It Pandhôf (kruidentuin) 
De Boekerij (bibliotheek) 
 
De commissie stelt voor om It Konvint te kiezen. 
Alle aanwezigen zijn akkoord. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Positief advies aan B&W 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
B&W nota maken 
 

 
8) Rondvraag 
 

 
Geen van de aanwezigen heeft iets voor de rondvraag. 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
9) Sluiting 

 
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en 
sluit de vergadering. 
 

  

 


